
Barijere u poslovanju identifikovane kroz kampanju „Bez barijera! Da posao ne stoji“ 

Prijavljene u periodu od aprila 2016. do marta 2017. godine

Barijera Datum Pol

1

Obracun PDV-a na fakturisanu a ne na naplacenu realizaciju.Prodate nesto,mozda ga nikada 

necete naplatiti a morate obracunati (platiti) PDV.Ozbiljna biznis barijera pogotovo kada su u 

pitanju mala preduzeca.
30.11.2016 Muski

2

Za zaposlene koji imaju visoke plate zbog kojih imaju pravo na povracaj doprinosa, postoji 

nekonzistentnost za povracaj obzirom da se prosle godine sredstva koja je trebalo da se vrate 

nisu bila vracena od strane Poreske uprave.

23.01.2017 Zenski

3

Osnovao sam privatnu agenciju za obezbedenje lica i imovine Doo Nod Security Mne. 

Trenutno uposljavam oko 6 radnika. Konkretno imam ugovor na 450 e ako od toga platim 

radnika 250 e ,doprinose 130-140 e, pdv 19%  odnosno 85,50 e sto iznosi oko 465-475 e. Tako 

da se ide u minus bez motivacije. Predlazem da se smanji pdv sa 19 na 10 do 15 % kako bi svi 

poslodavci bili motivisani i mogli redovno izmirivati obaveze.  Drugo institucije koje su 

obavezno sticeni objekti da ih drzava primora da primjene zakon o angazovanju zastitara....

30.01.2017 Muski

4

Prilikom pokretanja sopstvenog biznisa, očekivala sam izdatke u toku održavanja firme koja 

još uvijek ne prihoduje, ali su oni, ipak, prevazišli moja očekivanja. U namjeri da od momenta 

pokretanja projekta u oblasti inovativnog turizma poslujemo isključivo legalno, osnovali smo 

firmu, čiji će prihodi početi da se pojavljuju tek u dolazećem periodu. U ovom momentu 

projekat jeste u fazi uspješnog razvoja, ali je firma u konstantnoj stagnaciji zbog nedostatka 

prihoda kojima bismo namirili visoke takse i troškove računovođe.

Kako firma više nije u statusu start up-a, mi ćemo u dolazećem periodu pokušati da 

samostalno prevaziđemo barijere, ali vjerujem da bi od velike koristi bila mjera sanacija taksi 

za novoosnovane firme, pogotovo kada je riječ o ženskom ili omladinskom preduzetništvu, te 

preduzetničkim projektima teže zapošljivih kategorija, jer nije svako u mogućnosti, a nekada 

nije ni u potrebi da uzima IRF podršku za početak poslovanja. Takođe vjerujem da bi bilo 

korisno na neki način pružiti satisfakciju mladim osnivačima sopstvenih biznisa, koji su na ovaj 

način sebe uklonili sa evidencije nezaposlenih lica Zavoda za zapošljavanje Crne Gore.

Srdačan pozdrav i unaprijed hvala na nastojanju da podržite pokretanje novih biznisa u Crnoj 

Gori.

30.01.2017 Zenski

5

Smanjiti poreze,komunalne usluge . Kad si mali a pritisnu sa svim dazbinama i u startu te 

uguse. Malima treba pomoc da ojacaju - kad ojacaju placace svako ,a ovako ni ima za njih ni 

drzavu.

05.02.2017 Zenski

6
Obzirom da se moj ugostiteljski objekat nalazi u stambenoj zgradi, placam vise odrzavanje 

nego svi stanari skupa. Mora se naci mjera dobrog ukusa kada su ove stvari u pitanju.
15.02.2017 Zenski

7

Postoje znacajni problemi sa kolateralima za oblast poljoprivredne proizvodnje. Shodno 

vazecim procedurama, ovi objekti ne vrijede nista pa proizvodjaci ne mogu da se zaduze, iako 

oni zive od tih objekata. Iako imaju sve sertifikate, ne mogu dobiti kredite. Nema opstanka u 

EU ako se ovako nastavi, jer necemo moci da pratimo investicione trendove.

20.02.2017 Muski

8

Imam str radnju, tacnije kiosk za prodaju duvanskih proizvoda i elektronske dopune i stampe. 

Mjesecni porezi i doprinosi su mi 366,50. Obzirom na rabat koji dobijam ne uspijevam da 

redovno izmirujem obaveze. Kako je moguce da se porezi i doprinosi obracunavaju na osnovu 

prometa preko fisk.kase isto svim preduzetnicima ako svaki kiosk ima 3-4% zarade od 

prodaje, a ostale radnje imaju slobodno formiranje cijena.

7/1/2016 Muski

9

Ukloniti carinske barijere kod uvoza robe i stvari iz Turske. Cesto se desava da se obrazac 

EUR1 ne prizna kod Carine Crne Gore, iako se isti ne razlikuje od onih koji su priznati, prije ili 

poslije tog “spornog” uvoza. Samim tim, carina se placa po punim stopama, iako je roba 

mogla biti oslobodjena placanja carina.

2/1/2017 Zenski

10

Obeshrabruje drzava koja malim preduzetnicima uzima zaradu. Bila sam preduzetnik,drzala 

trafiku,ali porezi i doprinosi su bili veliki jer se obracunavaju na osnovu prometa preko kase. 

Obzirom na marze od 3% bilo je nemoguce opstati. Kako je moguce da se tako obracunavaju 

porezi i doprinosi ako se zna koliki su trgovacki rabati onih u trafikama a kolikie marze u 

buticima

2/13/2017 Zenski

Finansijska ograničenja u pokretanju i vođenju biznisa



Barijere u poslovanju identifikovane kroz kampanju „Bez barijera! Da posao ne stoji“ 

Prijavljene u periodu od aprila 2016. do marta 2017. godine

Barijera Datum Pol

Finansijska ograničenja u pokretanju i vođenju biznisa

11
Obracun PDV-a na fakturisanu, a ne naplacenu realizaciju. Za mala i srednja preduzeca ovo je 

ogromna barijera.
2/13/2017 Muski

12
Mala i srednja preduzeca se susrecu sa visokim izdacima, naracito kad su u pitanju tek 

osnovana preduzeca.
2/20/2017 Muski

13
Opstina Berane ne moze da daje garancije za kredite, sto ogranicava mogucnost da se 

preduzetnici kreditno zaduze.
3/7/2017 Zenski

14

Prevelika regulativa i preveliki nameti. Prevelika fiksalizacija. Inspekcije vrlo selektivno 

obavljaju posao i koncentrisu se na manje preduzetnike. Moras imati ledja zbog toga. 

Administrativni problemi obeshrabruju preduzentike pa zbog toga zele da rade u drzavi.

3/7/2017 Muski

15

Ribar koji je radio po slovu zakona do prije dvije godine kad mi je ukinuto bezakcizno 

gorivo i prosle godine uskracena pomoc iz agrobudjeta.Naime zbog duge procedure 

prilikom dobivanja bezakciznog goriva evo vec trecu godinu zaredom placam skupo 

gorivo i rezultat ovakvog stanja je smanjena proizvodnja za 70.posto,zatim zbog 

nemogucnosti da se plati porez stvorio se u medjuvremenu poreski dug i radnike sam 

odjavio sa liste zaposlenih i sad rade na crno.Zbog ovakvog stanja u ribarstvu Drzava 

gubi zajedno sa nama ribarima jer se krenulo u unistenje preostale ribarske flote i 

davanje koncesija stranim ribarima,zatim povecan uvoz zaledjene ribe.itd.samo sam 

malo zagrebao.

3/15/2016 Muski



Barijere u poslovanju identifikovane kroz kampanju „Bez barijera! Da posao ne stoji“ 

Prijavljene u periodu od aprila 2016. do marta 2017. godine

Barijera Datum Pol

1

Prilikom dobijanja građevinske dozvole priključak objekta na elektro infrastrukturu je nepoznanica do završetka 

građevinskih radova na objektu, nerijetko se dešava da u tim trenutcima investitor sazna da za njegov objekat, 

elektro priključak može obezbijediti jedino ako sam izgradi i trafostanicu, koja je reda veličina 20.000- 40.000 

eura.

Ovakav udarac na budzet investitora nije nimalo prijatan, postavlja se pitanje i legaliteta (plaćas komunalno 

opremanje i priključke, a onda sam plaćaš i gradiš trafostanicu)

Predlog: Imajući u vidu da je na svetskoj doing listi  za državu Crnu Goru, stavka elektro priključak najlošije 

rangirana , razmatranje ove teme treba podići na  državni nivo.

05.12.2017 Muski

2
Podzakonska akta, najcesce pravilnici, derogiraju zakone umjesto da pomognu da se zakonske norme pravilno 

tumace.
23.01.2017 Zenski

3
Postoje problemi registracije socijalnih zanimanja. Na primjer, gerontodomacica koja je u penziji ima velikih 

problema prilikom prikupljanja dokumentacije za ove djelatnosti za kojima sigurno postoji potreba.
23.01.2017 Zenski

4 Za kupovinu registar kase traze 5 dokumenata. 1/29/2017 Muski

5

Refundacija odrzavanja trudnoce u fondu zdravstva, svaki mjesec je potrebno fizicki dostaviti gomilu 

dokumentacije. Treba uvesti online podnosenje zahtjeva, i umrezavanje fonda sa poreskom upravom. Tada bi 

bilo potrebno samo dostaviti zahtjev i doznake.

2/8/2017 Muski

6

Procedure za dobijanje različitih dokumenata, dozvola za rad, građevinska dozvola predstavljaju jako dug 

proces. Prolazite kroz razne barijere da bi došli do određenog dokumenta. Sa druge strane, niko iz 

administracije nikad nije odgovarao ili napuštio posao zbog toga što je bio neefikasan i neodgovoran

2/20/2017 Muski

7

Komplikovan sistem prijave proeskih obaveza i dadžbina koji uslovljava na plaćanje knjigovođe i nepotreban 

trošak oko toga za startup preduzeća i preduzeća sa niskim prometom. Pojednostaviti jednim formularom i 

jednom uplatnicom, pa neka se država u sebi razračunava sa novcem.

Bilo bi dobro da preduzeće izađe iz PDV obaveze ako joj promet pada ispod 18000 eura godišnje, kao što mora 

da pređe u pdv obaveznike ako ima promet od preko 18000 eura.

3/1/2017 Muski

8

Vodjenje trgovacke knjige kod proizvodjacke firme.Potpuno nepotrebna ibesmislena administracija ali u zakonu 

tako pise.U sustini zakoni propisi kao i ukupan fiskalni sistem nalokalnom i drzavnom nivou se postavljaju kao da 

je cilj zaustaviti ekonomiju i unazaditi je.Valjda je ocigledno da se taj cilj uspijesno ostvaruje.

30.11.2016 Muski

9
Postoji nekonzistentnost poreskih propisa. Naime, u 2015. godini se dogodilo da se omogucilo placanje poreza 

na dobit na 6 mjesecnih rata i da se kamata nece obracunavati. U praksi se dogodilo da se kamata obracunala.
23.01.2017 Zenski

10

Ukoliko fizicko lice zeli da se bavi pruzanjem usluga smjestaja u etno selu zajedno sa obradjivanjem zemljista 

koje daje zdravu hranu, treba da dobije razne saglasnosti ministarstva poljoprivrede, ministarstva ekonomije 

kao i ministarstva turizma i odrzivog razvoja. Trebalo bi omoguciti da postoji jedan organ koji je zaduzen za 

prikupljanje dokumentacije.

23.01.2017 Zenski

Komplikovane i nejasne procedure

3



Barijere u poslovanju identifikovane kroz kampanju „Bez barijera! Da posao ne stoji“ 

Prijavljene u periodu od aprila 2016. do marta 2017. godine

Barijera Datum Pol

1

Postoje znacajni problemi sa trzisnom inspekcijom koja ima samo kaznenu a ne preventivnu politiku. Primjer: 

ne prihvataju elektronsku trgovacku knjigu; siroko tumace Zakon o zastiti potrosaca obzirom da nema 

tumacenja zakona, pa je inspektorima ostavljena mogucnost odredjivanja neprimjerenih kazni.

23/01/2017 Zenski

2

Jedna od najvecih barijera na drzavnom nivou je  preklapanja inspekcija. Po zakonu, prerada hrane je 

nadleznost veterinsarske i uprave za bezbijednost hrane. Prosle godine 17 raznih inspekcija (iz PG i sa lokala) 

dolaze sa istom listom zahtejva sto nam uzima znacajnu energiju. Proizvodjaci nemaju vremena da 

pripremaju 10 puta istu dokumentaciju, pa je ovo znacajna barijera za nas.

20/01/2017 Muski

3

Inspektori potpuno neupućeni. Vrše kontrole, a propise ne poznaju. Često se susrećemo da imaju neadekvatnu 

stručnu spremu za oblast koju kontrolišu? Često se dešava da nisu pročitali aktuelne propise i da znaju samo 

da primjenjuju načelo sankcionisanja jer sa tim se vidi da su “odradili” kontrolu, tj. posao. Za načelo prevencije 

ne znaju…više njih će imati različita tumačenja oko iste pravne stvari. Molimo dopustite kvalitetnim ljudima da 

predstavljaju državne organe.

7/1/2016 Muski

4 U Ulcinju možete da radite i neregistrovani i posao odlično ide, a inspekcija žmuri. 2/22/2017 Muski

5

Tržišna inspekcija nije od pomoći biznisu. Praksa je da prvo kažnjavaju, gotovo odmah po pokretanju biznisa. 

Njihova edukativna funkcija ne postoji.
3/7/2017 Muski

6

Uveli smo ISO standarde zastite na radu i zastita zivotne sredine. Inspektor je dosao i trazi ekoloski 

elaborat iako imamo ISO standard izdat od nadleznog organa.
3/7/2017 Muski

Neadekvatna inspekcijska kontrola

4



Barijere u poslovanju identifikovane kroz kampanju „Bez barijera! Da posao ne stoji“ 

Prijavljene u periodu od aprila 2016. do marta 2017. godine

Barijera Datum Pol

1 Urediti pravilnike u smislu kontrole za privatne vrtice i domove starih. 23.01.2017 Zenski

2
Opstina Budva redovno oporezuje prihod radnji koji ne generisu prihod na teritoriji Opstine Budva, sto 

nije u skladu sa propisima.
23.01.2017 Zenski

3

Privatnim apotekama naplacuje se taksa za pristupni put u iznosu koji zavisi od velicine 

magacina. Potrebno je izmijeniti propise za smanjenje potrebne povrsine magacina obzirom da sistemi 

distribucije veledrogerija funkcionise na nacin da se ljekovi dostavljaju direktno u apoteke po pozivu.

23.01.2017 Zenski

4

Ukoliko je osoba u stalnom radnoj odnosu ili penzioner, ne postoji nacin da se registruje za poljoprivrednu 

proizvodnju kao svoju dopunsku/privremenu djelatnost, a time ne ostvaruje mogucnost dobijanja pomoci 

iz podrske poljoprivrednim proizvodjacima, niti moze legalno i po propisima plasirati svoje proizvode na 

trziste.

Rjesavanje pomenutog problema dovodi da se mikro/vikend poljoprivredni proizvodjaci zakonski 

prepoznaju i da im se obezbijedi jednak tretman kao proizvodjacima kojima je to primarna djelatnost. Isto 

bi dovelo do ozivljavanja prigradskih sela i stimulisali pojedince na mikro ulaganja u poljoprivredu.

04.02.2017 Muski

5

Ja sam Djurko Milatović iz Nikšica, suvlasnik Prevent d.o.o. koja se bavi održavanjem ventilacionih sistema. 

Firma je počela sa radom u oktobru 2013 u nadi da će naći svoje mjesto u crnogorskom poslovnom 

okruženju, što se nije desilo! Šta je problem? Nedostatak zakonske regulative koja bi omogućila 

nesmetano poslovanje naše i firmi nama sličnih, nedostatak svijesti o opasnosti po zdravlje i imovinu koja 

proizilazi iz neodrzavanja ventilacionih sistema. Ne treba podsjecati da ventilacioni sistemi postoje u 

visoko rangiranim hotelima, restoranima, lounge barovima, kafićima, te bolnicama, vrtićima i drugim 

javnim ustanovama. Ono što je apsurdno u cijeloj priči jeste da se osnovne obaveze, (doprinosi) koje 

proizilaze  iz postojanja firme, uvećavaju i  potražuju iako je promet firme sveden na par poslova godišnje 

koji nemaju kontinuitet. U nadi da ću dobiti Vaše mišljenje i odgovor, srdačno Vas pozdravljam!

05.02.2017 Muski

6

Poreska politika drzave za objekte koji su vezani za proizvodnju je neadekvatna. Najveca poreska stopa za 

proizvodnju nije razdvojena ni po djelatnostima ni po zonama. To je velika barijera svih objekata za 

proizvodjace hrane u NK.

20.02.2017 Muski

7

Jedan od najvecih problema u poljoprivrednoj djelatnosti je neuskladjenost ponude i traznje radne snage. 

Kadar koji se proizvodi nije dobar, ne zaposljavaju se strucni ljudi. Postoji i problem sa zaposljevanjem 

stranaca - za poljoprivredu je to posebno problematicno jer ne mozete da prijavite radnika po zakonu a 

90% radnika u poljoprivredi su stranci, sto je odlika crnogorske poljoprivrede decenijama unazad.

20.02.2017 Muski

8
Postoje propusti u zakonskoj regulativi vezani za tenderske procedure, gdje zbog zalbi na tendere mnogi 

projekti kasne sa realizacijom i po nekoliko godina.
11/30/2016 Muski

9

Savjetovaliste zakonski moze da se otvori samo pri Centru za socijalni rad ili Domu zdravlja. Znaci ne 

postoji mogucnost registracije privatnog savjetovalista. Ovo djelatnost psihoterapije gura u sivu zonu. 

Nepostojanje jasne legistlative o psiholoskoj i psihoterapeutskoj djelatnosti je jos jedan problem. Zakon 

po psihoterapeutskoj djelatnosti mora da se donese.i prilikom njegove izrade u radnoj grupi se moraju 

naci clanovi psihoterapeutske struke tj. clanovi iz sto vise terapijskih pravaca koji su clanovi svjetskih i 

evropskih udruzenja.

2/8/2017 Zenski

10
Preduzeća koja nemaju osnova i nemaju pravo da učestvuju na tenderima, ne ispunjavaju uslove dobijaju 

tendere i poslove od državnih institucija. Razlog je zato što je jeftiniji. Tražim od države da me štiti. 
3/6/2017 Muski

Neadekvatna zakonska regulativa

5



Barijere u poslovanju identifikovane kroz kampanju „Bez barijera! Da posao ne stoji“ 

Prijavljene u periodu od aprila 2016. do marta 2017. godine

Barijera Datum Pol

1 Placanje doprinosa za  PKCG. Placaju se doprinosi privrednoj komori, a od nje nikakve koristi nema. 30.11.2016 Muski

2

Poštovani, Prilikom dobijanja građevinske dozvole, zbog rušenja postojećeg objekta, a kasnije i zbog 

nepodudaranja katastarske i urbanističke parcele, licencirane geodetske kompanije rade elaborate o rušenju i 

preparcelizaciji, nakon prvog elaborata, izlazi stručnjak iz katastra da provjeri situaciju, takođe i nakon drugog 

urađenog elaborata.

Ovaj proces u praksi traje mjesec i više dana, takođe i unošenje notarskog zapisa u list nepokretnosti zna da 

traje mjesec dana.

Predlog je da kada predmet ovog tipa dolazi katastru ili bilo kojoj drugoj instituciiji za potrebe dobijanje 

građevinske dozvole odnosno kad je poslat od strane sekretarijata za uređenje prostora, da se uspostavi neka 

vrsta urgencije i da se u najmanjem mogućem roku ispune svi uslovi za izdavanje dozvole. Nije isto kada neko 

rešava probleme za privatne potrebe i kada mu brzina procesa nije bitan faktor u odnosu na situaciju kada 

neko izgubi prilikom dobijanja građevinske dozvole tri mejseca na papirologiju ovog tipa.

05.12.2017 Muski

3

U Glavnom gradu Podgorica postoji problem sa kontrolom naplate prireza jer nemaju ljudi koji mogu da 

isprate obiman posao, pa se dogadja da kompanije koje ucestvuju na tenderu  dobijaju informacije iz Glavnog 

grada da nije placen prirez dok je prirez placen ali nije evidentiran u opstinskim organima.

23.01.2017 Zenski

4
Sudski sporovi predugo traju i desava se da se i pored pravnosnazne presude ne vrsi isplata sa racuna 

Privrednog suda
30.01.2017 Zenski

5
Molim vas treba novi zakon da se usvoji gdje se vadi gradevinska dozvola sve na jedan salter da se plati voda 

struja komunalije procjena zastite okoline osiguranje ko hoce itd.
14.02.2017 Muski

6

Postovani imam problem u vezi pokretanja sopstvenog biznisa.Htjela bih da otvorim firmu za proizvodnju i 

prodaju rucnih radova koje sama pravim  iskljucivo od prirodnih materijala.Danas sam bila u jedno 

Ministarstvo da se raspitam kome da se obratim za potrebnu dokumentaciju da bi mi rekli da oni nemaju 

pojma gdje da idem.Sta reci o nasem sistemu i zaposlenima u njemu!!!!??????

14.02.2017 Zenski

7

Postoje barijere koje se tiču nepostojanja stručnih kadrova u državnim organima, te tako njihova 

neupućenost u propise, način rada i sl. Službenici i namještenici rade mehanički, te od istih ne možemo dobiti 

pravovaljane odgovore.

7/1/2016 Muski

8

Poreska uprava Budva je poslala rjesenje o naplati poreza na nepokretnost na staru adresu kompanije. Na toj 

adresi je neko preuzeo rjesenje, ali kompanija o tome nikada nije obavjestena. Adresa, kao i upravljacka 

struktura u kompaniji su uredno izmijenjeni u CRPS, ali Poreska tvrdi da oni o tome nisu bili obavjesteni. Da li 

je po zakonu CRPS duzan da obavijesti ostale nadlezne institucije o promjenama u kompaniji ili je to obaveza 

privrednog subjekta? Cemu onda sluzi centralni registar, ako privrednik mora sam da ide od vrata do vrata da 

obavijesti svaku instituciju da je promijenio adresu? U medjuvremenu je istekao rok za zalbu i poreski 

inspektor tvrdi da nema vise mogucnosti za zalbu, a kamate se samo nagomilavaju (koje su drakonske). 

Takodje, porez je pogresno obracunat po punoj osnovici iako DUP za tu lokaciju nije bio usvojen za prethodne 

godine. Na osnovu telefonskog poziva (sto nije obrazlozeno u rjesenju do kog smo dosli na jedvite jade), 

inspektor tvrdi da je postojala studija lokacije. Medjutim, ta studija lokacije se ni na koji nacin ne odnosi na 

date katastarske parcele za koji duze kompaniju za porez. Cak i na vebsajtu Opstine BD stoje tacni datumi kad 

je DUP usvojen, a Poreska donosi rjesenje na osnovu telefonskih razgovora izmedju kolega koji jedni drugima 

saopstavaju nasumicne informacije. Kome se obratiti, kojoj instituciji uloziti zalbu i na koje zakonske akte se 

pozvati?

7/1/2016 Muski

9

Jos jedna primjedba na rad lokalne PJ Budva, koja se takodje odnosi na neadekvatnu naplatu poreza na 

nepokretnost. Poreska salje na staru adresu kompanije, iako su u CRPS uredno izmijenjeni podaci i tvrdi da to 

sto je neko nepoznato lice preuzelo rjesenje na staroj adresi, nakon cega je istekao rok za zalbu, ne ostavlja 

nikakvu mogucnost dalje zalbe vec da je rjesenje postalo izvršno. Takodje, PJ Budva obracunava porez po 

punoj osnovici za plac na kom je u DUP-u ucrtana javna garaza. Cinjenica da je ucrtana javna garaza 

onemogucava kompaniju da gradi (jer je to nadleznost Opstine BD). Kojoj instituciji se obratiti, na koji nacin i 

koji je zakonski osnov za zalbu?

7/1/2016 Muski

Neefikasna administracija

6



Barijere u poslovanju identifikovane kroz kampanju „Bez barijera! Da posao ne stoji“ 

Prijavljene u periodu od aprila 2016. do marta 2017. godine

Barijera Datum Pol

Neefikasna administracija

10

Prekinuti zapošljavanje u javnim ustanovama,upravama, sudovima,policiji, zato što im to duguje vladajuća 

partija koja im je dala posao. U ovom su izjednačene sve opštine , bez obzira koja je partija na vlasti. 

Službenici i funkcioneri u javnim ustanovama nemaju nikakvu odgovornost, niti kazne u slučaju kada svojim 

NEZNANJEM I NEZAKONSKIM POSTUPANJM nanesu štetu gradjanima, privrednicima i Državi. Dake,sprovesti 

kazne za nedodirljve koji primaju platu iz budžeta države.

Gotovo sve procedure u smislu dobijanja odobrenja za rad, gradnju, investiranje, su komplikovane i duge. 

Tome naročito doprinose službe i službenici čija je obaveza da ih sprovedu. Oni koriste neznanje privrednika i 

usmjeravaju ih na komplikovani put kako bi sebe  napravili herojem jer su vam ,,POMOGLI,, i na taj način 

dovode gradjane u situaciju da su im dužnici (za glas na izborima, mito, revanš uslugu….) Ukoliko kao stranka 

ukažete ovim službenicima na nezakonito ili neznaveno postupanje vaš predmet završava u ladici, a 

odgovornost za kašnjenje ili čak gubitak istog ne postoji. Bavim se 40 godina privatnim preduzetništvom i u 

ovom momentu najmanje pet predmeta kod javnih ustanovai uprave leže u ladicama i možda će se riješiti 

ako nadjem neku  VEZU. Sjećanje me dobro služi i siguran sam da nikada nije bilo više birokratije nego sada.   

Mislim da su osnovni razlozi za tako jadno stanje ove koje sam naveo u prvim rečenicama.U vez i sa ovim 

nastaju svi problemi pa i kreiranje nezakonitih taksi( po sistemu A.P.P. čitaj ako prpđe, prođe) koje treba da 

prehrane parazitski dio naše zajednice.

11/21/2016 Muski

11
Sistemski problem je nedostatak kapaciteta javne uprave. Uvijek je problem sto nemamo sa kim od drzavnih 

slubenika da razgovaramo, jer ih ili nema ili se ne zna kome da se obratimo za odredjena pitanja.
11/30/2016 Muski

12 Nedostatak medjuinstitucionalne saradnje. Opstina ne funkcionise i niko ne radi svoj posao. 2/23/2017 Muski

13
U Ulcinju nema parking mjesta za restorane, nema trotoara za majke sa djecom kako bi prisli mjestu atrakcije. 

Nema saobracajnice i prilaza. Postoji hiljadu nacina da se ovi problemi rijese. 
2/28/2017 Muski

14
Program rada Opstine Ulcinj mora da bude transparentniji. Potrebno je unajmiti estitecara koji ce uredjivati 

grad  - fasade, ograde. Takodje, potrebno je na organizovan nacin rjesavati probleme. 
2/28/2017 Muski

15

Problem u rekonstrukciji hotela Mediteran. Nema rješenja da insvestitor nastavi sa radom. Danas imamo 

smanjenje broja hotela, a ne rast. Kasnije ćemo imati veće probleme nego koristi od hotela koji se sad grade. 

Takav problem u turizmu je veliki i odbija strani kapital. 

2/28/2017 Muski

16
Zašto u MUPu u Podgorici od 22 šaltera radi maksimalno 10? Ukoliko bi radili svi šalteri, gužve bi se 

prepolovile.
3/7/2017 Zenski

17
Usporena trgovina zbog carinskih procedura. Fitosanitarni inspektor stoji na granici i usporava 

protok robe. Pritisak velikih na male i tako ih guse.
3/7/2017 Muski

18

Tokom javne rasprave sam dala komentare na predlog zakona i nikada od nadležnog ministarstva nisam 

dobila povratnu informaciju zašto komentar nije usvojen. Smatram da bi trebalo izmjeniti regulativu u smislu 

da predlagači zakona i drugih akata uzmu kontakt informacije onih koji su dali komentare tokom javne 

rasprave i da im daju povratnu informaciju.

3/7/2017 Zenski

7



Barijere u poslovanju identifikovane kroz kampanju „Bez barijera! Da posao ne stoji“ 

Prijavljene u periodu od aprila 2016. do marta 2017. godine

Barijera Datum Pol

1

Postoje problemi sa lokalnom admninistracijom u smislu zabrane emitovanja muzike u ugostiteljskom 

objektu Black sheep. Smatram da postoje selektivne kontrole ugostiteljskih objekata, kao i razlicitih 

interpretacija odredjenih zakonskih rjesenja. Postavljam pitanje kojoj instituciji treba da se obratim 

kako bih dobio odgovor od lokalnih vlasti.

15.02.2017 Muski

2

Brojni kvalitetni radnici koje sam zaposlila su meta stranih investitora (Porto Montenegro) koji ih 

uzimaju kada ih mi naucimo poslu. Ne mozemo im parirati platom, pa smo prinudjeni zaposljavati nove 

ljude sto iziskuje veliki napor. Potrebe trzista nisu usaglasne sa ponudom radne snage. Postoji nelojalna 

konkurencija koja ne placa poreze i ne evidentira promete legalnim putem. Potrebno je napraviti plan 

potreba privrednih objekata kako ne bi doslo do zasicenja trzista.

15.02.2017 Zenski

3

Shodno zakonskim odredbama, novi vlasnik nije u obavezi da placa stari dug koji je napravila 

kompanija ciju smo imovinu preuzeli, sto se na zalost dogodilo u nasem slucaju. Utvrdjivanje obaveze 

ko treba da plati je dugo trajalo, sto je kostalo 500.000 eura. Pokrenuli smo tuzbe  protiv EPCG i izgubili 

znacajne prihode.

20.02.2017 Muski

4

Za velike potrosace, najveci problem je sa EPCG i njihovom politikom planirane potrosnje energije. 

Kada kompanija predje odredjeni nivo potrosnje, skuplja je cijena elektricne energije. A ako ne potrosi 

ugovorene kolicine struje, svakako mora da plati ono sto je ugovorila.

20.02.2017 Muski

5

Veliki broj mladih ima megalomanske ciljeve, tako da je potrebno fokus pomjeriti na okruzenje Crne 

Gore i prilagoditi se ovdasnjim uslovim. Za neke poslove, nase trziste nije dovoljno spremno. Nedostaje 

mentorska komponeta za mlade preduzetnike.

11/30/2016 Muski

6
Insistiranje na razvoju socijalnog biznisa (posebno u poljoprivredi) unistava realan biznis. Treba stvarati 

ambijent za razvoj realnog biznisa.
2/14/2017 Muski

7

Nepostojanje carinskog terminala u Sokobinu otezava i usporava uvoz robe. Zasto se ne dozvoli da 

kamioni do 10t mogu da predju granicni prelaz? Sada kamioni idu duzim putem gdje se gubi vrijeme i 

rastu troskovi transporta.

2/20/2017 Muski

8

Postoji nedostatak adekvatne radne snage u Ulcinju, kao sto su konobari, kuvari, zanatlije. Takodje, fale 

radnici iz sektora drvoprerade, konkretno u proizvodnju namjestaja. Preduzeca su prinudjena da 

zaposljavaju strance, a procedura zaposljavanja stranaca je duga i komplikovana. Trebalo bi da Zavod 

za zaposljavanje nadje resenje problema i skrati procedure.

2/22/2017 Muski

9

Potrebno je napraviti brošuru svih deficitarnih djelatnosti u opštini Ulcinj. Postoji zasićenost pojedinih 

zanata. Takođe, ljudi nemaju informacije, nema savjetnodavne institucije za investitore i one koji žele 

da otvore firmu.

2/24/2017 Muski

10
Problem za biznis je nedostatak urbanističkog plana u opštini Ulcinj. Sve je nezavršeno, loša 

infrastruktura, loša putna infrastruktura, nedostatak hotela.
2/24/2017 Muski

11
Problem u Ulcinju je nedostatak adekvatne radne snagae (napr. Kuvari). Nema obuka. Takođe, 

privrednici nijesu zaštićeni ako ih radnik napušti. 
2/28/2017 Muski

12
Veliki problem u Ulcinju je put od Kruta do Ulcinja. Tnder za njegovu izgradnju nije riješen i ne može da 

se realizuje taj projekat. 
2/28/2017 Muski

13 Veliki problem u Pljevljima je loša putna infrastruktura. 3/6/2017 Muski

14

Veliki problem za dobijanje kredita je nedostatak imovine za kolateral. Da dobijem kredit kako bih se 

bavio poljoprivredom, potrebno je da založim nekretninu, a ne mogu na primjer, poljoprivrednu 

proizvodnju. 

3/6/2017 Muski

15
U Pljevljima imamo blizu milion kubila sanitara. Ljudi pokušavaju dobiti koncesiju, ali im ne polazi za 

rukom. To je veliko ograničenje za drvoprerađivače. 
3/6/2017 Muski

16
Vlasnik sam hotela u centru Pljevalja. Biznis mi je pogođen zbog toga što nedostaje parking u centru 

grada.
3/6/2017 Muski

17

Imali smo tri klanice u Pljevljima. Trenutno su sve zatvorene. Prinuđeni smo da, već 10 godina, 

odvozimo živu stoku u Bijelo Polje i vraćamo meso. To nam značajno povećava troškove poslovanja. 

Tražili smo od opštine da se bar jedna klanica otvori, ali bez uspjeha. 

3/6/2017 Muski

18

Kako je TE napravljena, svake godine se napravi poplava na mom imanju. Obraćao sam se raznim 

institucijama, upravi TE, opštini ali bez rješenja problema. Zbog toga trpim štetu (uništeni 

poljoprivredni zasadi, livada). Dodatni problem je taj što je procijenjena šteta 10.000 EUR, a isplatili su 

mi manje od 10% (918 EUR).Tražim samo da TE otpušta vodu prije nego se jezero napuni, a opština da 

rešava problem.

3/6/2017 Muski

19
Opština ne dozvoljava da ugradim kalorimetar kako bih plaćao grijanje po utrošku i uštedio. Spreman 

sam da uređaj ugradim o svom trošku, međutim opština ne dozvoljava.
3/6/2017 Muski

Ograničenja u pokretanju i vodjenju biznisa

8



Barijere u poslovanju identifikovane kroz kampanju „Bez barijera! Da posao ne stoji“ 
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Barijera Datum Pol

Ograničenja u pokretanju i vodjenju biznisa

20

Postoje problemi sa plasmanom proizvoda za zene preduzetnice koje se proizvode rukotvorine 

kako bi se ekonomski osnazile. Pozeljno bi bilo da se napravi  saradnja sa turistickom 

organizacijom Berane koja bi otkupljivala nase proizvode.

3/7/2017 Zenski

21

Problemi sa napajanjem elektricnom energijom. Kad nestane struje u selu, nema ni moja 

kompanija struje, sto se cesto desava (mjesecno 2-3 pusta po nekoliko sati). Nemamo 

upozorenje od elektrodistribucije. Pisali smo dopise EPCG ali smo samo dobijali usmene 

uopstene odgovore. 

3/7/2017 Muski

22

Smanjiti poreze i doprinose,kako bi naplata isla bolje,i poslodavci bi bili rastereceniji prilikom 

izmirivanja,uvesti olaksice za poslodavce koji svoje obaveze izmiruju na vrijeme,ili ih nagraditi kroz 

neke subvencije,ne povecavati stopu PDV-a.

2/8/2017 Muski

23

Džabe što čovjek ima dobru ideju kad je ne može realizovati jer nema kapitala koji nije mali za 

bilo koju dobru ideju. A posebno ako mu ta ideja zavisi od saradnje sa državom i ona mu je 

prva karika u poslu. Nek država da osiguranje da će mu obezbijediti sirovinu i krećemo u biznis 

i svi zadovoljni.

3/15/2017 Muski

9



Barijere u poslovanju identifikovane kroz kampanju „Bez barijera! Da posao ne stoji“ 

Prijavljene u periodu od aprila 2016. do marta 2017. godine

Barijera Datum Pol

1

Smatram  da u mome poslu nema razumijevanja saobraćajne komunalne policije. Već duže godina se dozvoljava da 

nelegalni prevoznici oduzimaju posao onima koji redovno izmiruju svoje dažbine. Da li postoji neko ko tome može 

stati na put, jer od onih koji to u Kotoru trebaju da odrade nažalost nema sreće?

29.11.2016 Muski

2

Barijeru mi predstavljaju moje godine starosti(58). Godinama se nijesam mogla zaposliti pa sam otvorila butik u 

nadi da cu moci da zivim od ulozenog uz licno zalaganje. Vlada svaki proekat radi  za mlade. Majka sam pa to 

podrzavam,ali se pitam sta da rade osobe sa 20 god. radnog staza i 15 na birou. Veliku barijeru mi predstavlja sivo 

trziste. Ljudi podju do Novog Pazara ili Kosova  sa dvije torbe i zarade. Nose po kancelarijama, nude robu po 

ulicama. Ja sam robu legalno uvezla. Platila prevoz, speditera, carinu, carinske usluge pa porez po svakom komadu 

robe sto je iznosilo 50% od vrijednosti. Mene interesuje koliko carinu placaju oni sto uvoze slepere robe? Vraticu se  

na ZZZ jer ne mogu da opstanem pod ovakvim uslovima.

11/29/2016 Zenski

3

Velika kocnica razvoju biznisa predstavlja siva ekonomija. Imamo preduzeca koja su registrovana i placaju poreze, 

takse i druge dazbine i koje inspekcijske sluzbe stalno kontrolisu. Sa druge strane imamo one koji nelegalno posluju 

i izbjegavaju placanje nameta i nemaju problema sa inspekcijskom kontrolom sto se negativno odrazava na 

cjelokupnu ekonomiju

11/30/2016 Zenski

4
U Ulcinju postoje razne pijace i trznice koje neregistrovane nesmetano prodaju robu. Samim tim ometaju 

poslovanje drugim preduzecima koja su registrovana.
2/20/2017 Muski

5 Veliki problem u Ulcinju je gradnja bez dozvole. Gradi se na sred ulice. 2/23/2017 Muski

6

Glavni problem je siva ekonomija. Prave firme koje su mnogo uložile u otvaranje firme, zadužile se sada ne mogu da 

prežive. Na uradu smo inspekcija. Međutim, nelojalna konkurencija nije na udaru. Siva ekonomija postoji u svim 

oblastima: ugostiteljstvu, transportu... Niko ne plaća poreze, a mi koji smo registrovani moramo sve da platimo. Za 

neregistrovane niko ne zna i rade bolje nego registrovana preduzeća. Priča se o sivoj ekonomiji, a niko ništa ne radi. 

3/6/2017 Muski

7

U Pljevljima je prisutan veliki problem sa sivom ekonomijom u oblasti izdavanja smještaja. Za vrijeme remonta u TA, 

oko 1000 ljudi traži smještaj u Pljevljima. Niko ne kontroliše gdje su se ti ljudi smjestili i inspekcija žmuri.  Sobe se ne 

registruju, jer su ogromne komunalne naknade. Takođe, kad bi se provjeravali svi kriterijumi koji su definisani 

Pravilnikom o minimalnim tehničkim uslovima za osnivanje ugostiteljskih objekata, nijedan naš ugostiteljski objekat 

ne bi ispunjavao kriterijume. 

3/6/2017 Muski

8

Tržišnu cijenu izdavanja smještaja određuje siva ekonomija. Bavim se izdavanjem apartmana i svaka moja soba ima 

TV, internet, kupatilo, klimu... Apartmani imaju 3 zvjezdice. Međutim, oni koji izdaju sobe, koji nijesu registrovani i 

čije sobe nijesu opremljene tako dobro kao moje, obaraju cijenu smještaja. Prinuđena sam da izdajem apartman za 

3 EUR. Cijena je veoma niska, s obzirom da kao registrovana firma moram da platim sve komunalne naknade koje su 

značajno veće za pravna u odnosu na fizička lica. Takođe, inspekcija ne ide kod neregistrovanih, već posjećuju i 

kontrolišu samo nas koji imamo registrovane firme. 

3/6/2017 Zenski

9

Prisutan je problem sive ekonomije u Pljevljima. Imam auto školu i bavim se prevozom. Imam autobuske linije za 

Beograd i plaćam sve dažbine kao registrovano preduzeće, a istovremeno postoje neregistrovani prevoznici koji 

slobodno rade. Takođe, prisutno je veliko zadržavanje na granici registrovanih prevoznika, dok prevoznici koji rade 

u sivoj zoni slobodno prolaze granicu bez čekanja. 

3/6/2017 Muski

10

Moja firma placa taksu na brente i cirkulare koja se placa 80 eura mjesecno po masini. Sa druge strane, 

ima lica koja nijesu regitrovana i ne podlijezu tim taksama, sto znaci da su automatski jefitiniji od mene i 

ugrozavaju mi profitabilnost.

3/7/2017 Muski

Siva ekonomija

10
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1
Smanjiti poreze, komunalne usluge. Kad si mali, a pritisnu sa svim dazbinama i u startu te uguse. 

Malima treba pomoc da ojacaju. Kad ojacaju placace svako, a ovako niti ima za njih, niti za drzavu.
2/5/2017 Zenski

2
Kod opremanja građevinskog zemljišta za stambeni i poslovni prostor su različite takse, a trebalo bi da 

budu iste. A svi, i poslodavci i stanari zgrade koriste isto.
2/22/2017 Muski

3

U Pljevljima se naplaćuju visoke takse za bašte i ugostiteljske objekte. Na primjer, u drugoj zoni taksa 

iznosi 9.5 EUR, a u prvoj zoni je 12 EUR. U poređenju sa drugim gradovima i zemljama, ove takse u 

Pljevljima su na znatno višem nivou. U Splitu je 7 EUR, Beogradu 9 EUR, Kolašinu 5 EUR. Da li postoji 

mogućnost smanjenja taksi?

3/6/2017 Muski

4
U Pljevljima se naplaćuju visoke naknade za čistoću. Na primjer, ja za poslovni prostor od 150 m2 

plaćam 150 EUR, dok bi taj iznos u Podgorici bio 15 EUR. 
3/6/2017 Muski

5

Naknada za ovjeru sanitarne knjižice u Pljevljima iznosi 35 EUR, dok je u ostalim gradovima u Crnoj 

Gori 15-20 EUR. Takođe, porez na nepokretnost u Pljevljima je najveći u Crnoj Gori, grijanje za pravna 

lica je najskuplje, cijena vode se približava cijeni u Budvi.

3/6/2017 Muski

6 Plaćamo visoke takse za pristupni put. Imam tri radnje i plaćam po 150 EUR za svaku radnju. 3/6/2017 Muski

7

Sramota je da u Pljevljima nemamo klanicu, nego moramo da plaćamo odvoz i dovoz stoke. Želim da 

otvorim klanicu na svom imanju i moram da platim visoku taksu za izdavanje građevisnke dozvole. 

Predlažem da se maksimalno smanje nameti za sva preduzeća koja se bave proiuzvodnjom. 

3/6/2017 Muski

8

Nekada sam imao 3200 m2 poslovnog prostora u Pljevljima, kada sam plaćao ukupno 12000 DM za 

grijanje. Rasprodao sam objekte i sad imam 1400 m2 i imam ogromne troškove grijanja: 5 EUR po 

kvadratnom metru što na godišnjem nivou iznosi od 45000-47000 EUR. Lokalna samouprava štiti samo 

javno preduzeće. Takođe, u centru grada imam poslovni prostor od 300 m2 koji nije izdat, ali svakako 

moram da platim grijanje koje ne mogu da isključim bez obzira da li koristim prostor ili ne. 

3/6/2017 Muski

9

Cijena grijanja je najveća u regionu. Za fizička lica cijena grijanja iznosi 0.6 EUR, dok je za pravna lica 

višestruko veća i iznosi 2.13 EUR. Država i opština nemaju osjećaja za privrednike. Svima koji se bave 

biznisom se jede supstanca i ne možete da napravite novostvorenu vrijednost. Takođe, naplaćuje se 

višestruko veća cijena vode za pravna u odnosu na fizička lica (0.45 EUR po m3 iznosi za fizička lica, a 

2.09 EUR po m3 je za pravna lica). 

3/6/2017 Muski

10

Naknada za čistoću je 7 puta veća u Pljevljima u poređenju sa Podgoricom. Odvoz smeća dođe kao 

porez. Ne obračunava se po toni, kubiku... Nego po kvadratnom metru. Zimi nemamo veliki promet i 

nemamo veliku količinu smeća, ali moramo uredno da platimo. 

3/6/2017 Muski

11

Lokalna uprava nije omogućila ljudima da rade u registrovanim lokalima i poslovnim prostorima. Čim 

registrujemo preduzeće, dolaze opština i inspekcije, pa su ljudi prinuđeni da rade kod kuće. Lokalna 

samouprava treba da stvori uslove da samozapošljavanje. Poljoprivreda je glavna grana pored 

turizma. Ulaskom u EU moramo imati registrovane poslovne prostore da bi se bavili poljoprivredom. 

Kako postoje visoke take u Pljevljima, koje su duplo veće od drugih opština, ne postoji motiv za 

registrovanjem. Isto tako, porez je isti i za mene kao poljoprivrednog proizvođača i za kladionice. 

3/6/2017 Muski

12 Previsoki porezi i takse za pocetnike u biznisu. 3/7/2017 Muski

Visoke takse
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